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UBB ocupat. Se poate!
Cu toate că în seara zilei de 26 martie am primit asigurări din partea domnului pro-rector Flaviu

Calin Rus că Rectoratul UBB agreează ocuparea spațiului revendicat de către studenți, în dimineața
zilei de 27 martie presiunile au fost reluate, cerându-ni-se evacuarea spațiului universitar. Am stabilit
prin consens că ocuparea continuă și am luat parte la desfășurarea normală a programului (cursuri și
seminarii) din amfiteatrul Nicolae Iorga.
Începând cu orele 10 ale dimineții, s-a încercat intimidarea ocupanților prin promisiuni nefondate

privind relocarea ocupării. În acest sens, doamna pro-rector Soos Anna ne-a înmânat un acord nesemnat
prin care ni se punea la dispoziție un alt spațiu. În același timp, am primit asigurări dinspre Senatul
UBB că putem continua ocuparea în locul revendicat inițial și activitățile didactice programate aici se
vor desfășura în alte săli. Începând cu orele 14, ocuparea este acceptată (din nou), astfel încât activitățile
alternative propuse pentru această zi se pot desfășura conform programului stabilit în plenara din 26
martie.
Astfel, de la ora 15, a avut loc un atelier de facilitare, cu scopul de a ne familiariza cu metodele

eficiente de moderare, fluidizare și simplificare a dezbaterilor și luarea deciziilor comune.
De la ora 18, programul a continuat cu o discuție despre modul în care se va face comunicarea

cu mass-media. Peste 60 de persoane interesate de acest subiect și-au exprimat părerile, argumentând
riscurile si beneficiile contactului direct cu presa.
O inițiativă de solidarizare a pornit din partea unor membri ai corpului academic, concretizându-se

printr-o petiție semnată deja de zeci de susținători. Detalii aici: http://www.multiversitate.ro/?p=1088
La dezbaterea care a început la ora 20 au participat aproximativ 150 de persoane interesate de

subiectele propuse în seara anterioară. Principalul subiect abordat a privit subfinanțarea educației,
începând cu nerespectarea legii Educației Nationale, care prevede acordarea a 6% din PIB pentru
educație și 1% pentru cercetare. Astfel, s-a ajuns la o primă revendicare clară, și anume dorința de a se
respecta legea în vigoare. Ocupanții de la Facultatea de Istorie din Bucureşti ne susțin și cosemnează
această cerere. S-a dezbătut și problema finanțării facultăților în funcție de necesitățile acestora și nu
de numărul de studenți înscriși, ca și problemele legate de taxele plătite de studenții în regim cu taxă,
sume care nu fac decât să le acorde acestora avantajele de care colegii lor de la buget beneficiază din
oficiu. Bacalaureatul pe specializări, introducerea, în general, a unui examen de admitere, discrepanța
dintre ce se învață la facultate și abilitățile necesare la locul de muncă, organizarea unui program de
practică de calitate, finanțarea mixtă au fost alte probleme dezbătute la plenara de aseară.
Invităm cadrele didactice să se solidarizare cu demersul nostru de respectare și aplicare a legii, pentru

binele comunității academice.

Programul zilei de 28.03:
14:00 – Sistemul de admitere în facultăți;
16:00 – Facilitare și moderare;
18:00 – Atelier ”Despre problemele cercetarii: finantare, evaluare, doctorat, criterii de promovare”.
PLENARA va începe la ora 20:00, temele discutate fiind următoarele:

• sistemul Bologna,

• finanțarea sistemului de învățământ,
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• spații de cercetare și relaxare în cadrul Universității.

Pentru a concluziona cât mai multe din aceste subiecte și pentru ca în revendicările noastre să se
regăseasca un număr cât mai mare de studenți, implicarea ta este importantă și necesară .Te așteptăm
alături de noi!
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